
 

 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

Αθήνα, 8/5/2025 

 

Της:   Αθανασίου Μαρίας, Βουλευτού Β΄2 Δυτικού Τομέα Αθηνών  
 

ΠΡΟΣ:  Τον κ. Υπουργό Υγείας 
 

ΘΕΜΑ:  «Ανάγκη για διευκρινίσεις επί Υπουργικής Απόφασης που δίνει δικαίωμα για  

παραχώρηση του DNA των νεογέννητων Ελληνόπουλων σε ιδιώτες στις ΗΠΑ 
χωρίς τη γνώση ή την έγκριση των γονέων τους» 

 

Κύριε Υπουργέ, 

Όπως πληροφορηθήκαμε από άρθρο που καταχωρήθηκε εντός του περασμένου Απριλίου 

στην ιστοσελίδα του Διαδικτύου «pronews.gr», φαίνεται ότι ως άνω Υπουργική σας Απόφαση 

δίνει δικαίωμα στους ιδιοκτήτες μαιευτικών κλινικών να  παραχωρούν το DNA των νεογέννητων 

Ελληνόπουλων σε ιδιώτες στις ΗΠΑ χωρίς τη γνώση ή την έγκριση των γονέων τους. Μάλιστα, 

η σχετική σύμβαση, όπως δηλώνεται στο άρθρο που φιλοξενεί η παραπάνω ιστοσελίδα, δεν 

εμφανίζεται στον επί τούτου διαδικτυακό χώρο «ΔΙΑΥΓΕΙΑ», που υποτίθεται ότι υφίσταται 

θεσμικά για να διασφαλίζονται οι όροι της διαφάνειας και της τήρησης της νομιμότητας στις 

κυβερνητικές ενέργειες. 

Με τη συμφωνία αυτή καταστρατηγείται κάθε έννοια προστασίας των πιο ευαίσθητων 

προσωπικών δεδομένων εκατομμυρίων Ελλήνων. Την επίμαχη συμφωνία φέρεστε, κατά το 

ως άνω άρθρο, να την έχετε υπογράψει, ως απόρρητη, με τις αμερικανικές εταιρείες RealGenix 

και Beginnings, την 17 Μαΐου 2024. Κατά την τελευταία, όπως αναφέρει το ανωτέρω άρθρο,  

μέχρι το 2029, θα παραχωρείται το DNA των νεογέννητων Ελληνόπουλων για να το 

επεξεργάζονται τα εταιρικά στελέχη των εν λόγω εταιρειών όπως επιθυμούν. Όλα τα 

νεογέννητα που γεννιούνται στην Ελλάδα, όπως μας αναφέρει το παραπάνω άρθρο, 

ελέγχονται, εδώ και 50 χρόνια, καθολικά, από το Ινστιτούτο Υγείας του Παιδιού για διάφορες 

γενετικές ασθένειες, οπότε, δεν τίθεται θέμα ανεπάρκειας των αρμοδίων υγειονομικών 

Υπηρεσιών της χώρας μας να διεξάγει τον σχετικό έλεγχο. Ο έλεγχος αυτός, όπως γράφει το 

σχετικό άρθρο, γίνεται μετά από λήψη 5 σταγόνων αίματος και πραγματοποιείται με βιοχημικό 

τρόπο, δηλαδή, το αίμα αναλύεται χημικά, ώστε να εντοπιστούν ενδείξεις γενετικών 

ανωμαλιών. Τα τελευταία χρόνια, όμως, διαβάσαμε στο παραπάνω άρθρο, στις ΗΠΑ αλλά και 

σε ιδιωτικές κλινικές στην Ευρώπη, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται και ο λεγόμενος γενετικός 

έλεγχος, όπου,  εφόσον το επιθυμούν οι γονείς, με λήψη αίματος γίνεται μια αναλυτική 

χαρτογράφηση του DNA του νεογέννητου παιδιού για την ανίχνευση πιθανών γενετικών 

μεταλλάξεων. Αυτό, όπως αναφέρει η ανωτέρω ιστοσελίδα, ονομάζεται ανάλυση ολόκληρου 

του γονιδιώματος. Στην επίμαχη ως άνω σύμβαση, κατά το ανωτέρω άρθρο του  «pronews.gr», 

εξυπηρετείται ο καθολικός έλεγχος του συνολικού γονιδιώματος νεογνών στην Ελλάδα έως το 

2029, «μέσω της εφαρμογής τεχνολογιών αλληλούχισης και ανάλυσης DNA νέας γενιάς».   
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Μας κάνει εντύπωση η αναφορά του παραπάνω άρθρου στο ότι, σύμφωνα με την ανωτέρω 

σύμβαση, η Beginnings έχει ήδη λάβει το DNA 20.000 νεογνών που γεννήθηκαν μεταξύ 

Ιανουάριο και Μάρτιο του 2025. Σημειωτέο δε ότι, στην Ελλάδα γεννιούνται περίπου 75.000 

παιδιά το χρόνο, όπως αναφέρεται στο προαναφερθέν άρθρο. Επιπλέον εντύπωση μας 

προκαλεί η πληροφορία από το παραπάνω άρθρο, περί του ότι τα ερευνητικά αποτελέσματα 

από την αλληλούχιση του γονιδιώματος των νεογνών θα αποτελέσουν περιουσία της 

RealGenix.   

 

Εκ των ανωτέρω γραφόμενων, προκύπτουν τα εύλογα ερωτήματα, αφενός, για τους λόγους 

χάρις των οποίων λήφθηκε η αθέμιτη, κατά τη γνώμη μας, απόφαση του παραγκωνισμού της 

έγκρισης ή μη των γονέων για την εξαγωγή και παραχώρηση προς τρίτους μιας τόσο σοβαρής 

γενετικής πληροφορίας, που αποτελεί αδιαμφισβήτητα προσωπικό δεδομένο των ίδιων των 

νεογέννητων και των γονέων τους, και αφετέρου, για τους λόγους χάρις των οποίων 

αποποιήθηκε το ελληνικό Δημόσιο κάθε δικαίωμα πρόσβασης στις πληροφορίες γονιδιώματος 

των νεογέννητων Ελληνόπουλων, επιτρέποντας σε αλλοδαπό ιδιώτη την αποκομιδή κέρδους 

και κάθε άλλου οφέλους από τις απόρρητες προσωπικές πληροφορίες Ελλήνων πολιτών, οι 

οποίες άπτονται των προσωπικών δεδομένων τους. 

 
Με δεδομένα όλα τα παραπάνω,   
 

 

Ερωτάται ο κ. Υπουργός: 

1. Για ποιους λόγους λήφθηκε η αθέμιτη, κατά τη γνώμη μας, απόφαση του παραγκωνισμού 

της έγκρισης των γονέων των νεογέννητων Ελληνόπουλων για την εξαγωγή και παραχώρηση 

προς τρίτους πληροφοριών που αφορούν στο DNA των τελευταίων, οι οποίες αφορούν σε 

προσωπικό δεδομένο των ίδιων των νεογέννητων και των γονέων τους 
 

2.  Για ποιους λόγους αποποιήθηκε το ελληνικό Δημόσιο κάθε δικαίωμα πρόσβασης στις 

πληροφορίες γονιδιώματος των νεογέννητων Ελληνόπουλων, επιτρέποντας σε αλλοδαπό  

ιδιώτη την αποκομιδή κέρδους και κάθε άλλου οφέλους από τις απόρρητες προσωπικές 

πληροφορίες Ελλήνων πολιτών, οι οποίες άπτονται των προσωπικών δεδομένων τους και 

είναι  σημαντικές για την υγεία τους; 

 

 

Η Ερωτώσα Βουλευτής 

 

Αθανασίου Μαρία 
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